
Referat for generalforsamlingen i 
Gentofte Kinos Venner 

søndag d.28.4.2024 kl. 12:00 
afholdt i Biografen 

 
Formanden, Elvi Nissen, bød velkommen til generalforsamlingen. 
 
Dagsordenen var følgende: 
 

1. Valg af stemmetællere 
2. Valg af dirigent 
3. Formandens beretning 
4. Regnskabsaflæggelse 
5. Behandling af indkomne forslag 
6. Fastsættelse af kontingent 
7. Godkendelse af budget 
8. Valg af bestyrelsesmedlemmer 
9. Valg af revisor og revisorsuppleant 
10. Eventuelt 

 
Ad.1. Bestyrelsen foreslog foreningens revisor Jens Tarp og foreningens revisorsuppleant Claus 
Trolle som stemmetællere. Begge blev enstemmigt valgt 
 
Ad.2. Som dirigent for generalforsamlingen foreslog bestyrelsen den tidligere formand for 
bestyrelsen for venneforeningen, Mogens Røstbjærg. Denne blev enstemmigt valgt. Dirigenten 
takkede for valget, og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt og gav herefter 
formanden ordet. 
 
Ad.3. Formanden, Elvi Nissen, aflagde årets beretning. 
Kan man tale om et ”normalt” år for en dansk biograf? I den betydning, at der ikke har været 
nedlukninger eller andre politiske interventioner, så ja. Men der er stadig et efterslæb på 
produktionen af film, der kan trække publikum væk fra streamingtjenesterne og i biografen. Der er 
konflikter med filmdistributørerne af de film, der rent faktisk er produceret til et biografpublikum – 
men det har vi også prøvet før. Og igen i år startede det godt: 
I august blev Gentofte Kino for tredje gang kåret som ”Byens Bedste” af AOK. Det var næppe sket 
uden de mange aktive ”venner”, som tog sig tid til at deltage i afstemningen. Tak for at have stemt 
på biografen! Det giver masser af omtale – og bidrager derfor til at flere finder vej til biografen. 
For at kompensere for de manglende blockbustere, eksperimenterer Sune fortsat med forskellige 
tiltag for at lokke betalende kunder i biografen: Koncerter og arrangementer med besøg af 
instruktører eller live-optræden synes at kunne trække et stort publikum. Den årlige 70mm festival 
er også ved at etablere sig med et pænt antal besøgende. 
I det hele taget kunne det være meget værre, når man kigger rundt til de andre biografer. Hvor der 
generelt har været en tilbagegang på 15-20% i salg af billetter det seneste år, så har Gentofte Kino 
med sit trofaste publikum oplevet en fremgang på ca 15-20% siden sidste år.  
Foruden at hjælpe til synlighed og billetsalg, så har venneforeningen har i årets løb givet støtte til 
indkøb af nyt lærred og nye højttalere. Vi har også hjulpet med finansieringen af renoveringen af 
facaden. 



Vi fik afviklet en særforestilling i efteråret: den rørende og voldsomt aktuelle The Old Oak. Og i dag 
afvikles så forårets særforestilling: Pigen der fortalte film af Lone Scherfig. 
Foruden disse særforestillinger har biografen siden sidste generalforsamling tilbudt 
medlemsrabatter på intet mindre end 12 arrangementer – og et enkelt med et gratis glas vin. Så er 
det i gennemsnit mindst 1 gang om måneden, man kan have glæde af sit medlemskab. 
Venneforeningen har pt. godt 650 aktive medlemskaber, hver med mulighed for 2 medlemmer, og 
formanden udtrykte bestyrelsens store tak til disse. Og opfordrede til at benytte member-get-
member meget mere. 
Formanden rettede en stor tak til bestyrelsesmedlemmerne for årets indsats, og revisor blev også 
takket for sin indsats i årets løb. 
 
Beretningen blev enstemmigt taget til efterretning af forsamlingen, og da der ikke var spørgsmål fra 
salen, gav dirigenten ordet til næstformand Christian Riber, som i kasserer Jørgen Rendsvigs fravær 
ville fremlægge årets regnskab. 
 
Ad.4. Næstformanden forelagde regnskabet for 2023, som bl.a. viste, at foreningen i år har støttet 
biografen med 400.000 kr. Indbetalte kontingenter lød på 461.400 kr. Dette, sammenholdt med 
administrationsudgifter, gav sammenlagt et overskud på knap 50.000 kr. 
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 
 
Ad.5. Der var ikke indkommet forslag fra medlemmerne. 
 
Ad.6. Næstformand Christian Riber fremlagde bestyrelsens forslag om uændret kontingent på 700 
kr. årligt for 2024. 

 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
Ad.7. Næstformanden forelagde budgettet for 2024, som baseres på en indtægt på op til 490.000 
kr., som vil udgøre grundlaget for støtten til biografen. 
 
Budgettet blev herefter enstemmigt vedtaget. 
 
Ad.8. Elvi Nissen, Christian Riber og Jacob Federspiel var på valg i år. Alle 3 var villige til genvalg. 
Asger Høeg ønskede at træde ud af bestyrelsen. 
Der var foruden de tre på valg opstillet tre andre kandidater, så der blev stemt om de fire pladser: 

• Elvi Nissen – 53 stemmer (genvalgt) 

• Christian Riber – 53 stemmer (genvalgt) 

• Solbjørg Højfeldt – 42 stemmer (nyvalgt) 

• Jacob Federspiel – 39 stemmer (genvalgt) 

• Hans Emil Gjerding – 15 stemmer (ikke valgt) 

• Lukas Byca – 12 stemmer (ikke valgt) 
 
Bestyrelsen består herefter af Elvi Nissen, Christian Riber, Jørgen Rendsvig, Peter Assam, Jacob 
Federspiel, Erik Hamre og Solbjørg Højfeldt. 
 
Ad.9. Jens Tarp blev enstemmigt genvalgt til revisor, og Claus Trolle blev, ligeledes enstemmigt, 
genvalgt som revisorsuppleant. 



 
Ad.10. Der var ingen spørgsmål fra de fremmødte. 
 
Dirigenten gav herefter igen ordet til formanden, som takkede forsamlingen og dirigenten Mogens 
Røstbjærg for en vel afholdt generalforsamling og erklærede herefter generalforsamlingen for 
afsluttet. 
 
Herefter fik biografens ejer, Sune Lind Thomsen, ordet og fortalte om udviklingen i biografen. Der 
var ingen spørgsmål fra salen.  
 
Gentofte, d.28.4.2024 
 
 
___________________ 
Dirigent 


